
SEZNAM KANDIDÁTŮ DO VOLENÝCH ORGÁNŮ HK ČR

(nahlášených Úřadu HK ČR dle § 13 odst. 2 Volebního řádu HK ČR)

KANDIDÁTI NA PREZIDENTA

Kandidát získal doporučení složky

Pecina Martin Krajská hospodářská komora Moravskoslezského kraje

Zajíček Zdeněk

ICT UNIE s podporou PU Služby pro podnikání a ostatní, Krajská hospodářská komora 
jižní Moravy, Hospodářská komora hl. m. Prahy, Krajská hospodářská komora Ústeckého 
kraje, Krajská hospodářská komora Pardubického kraje, Krajská hospodářská komora 
v Plzeňském kraji

KANDIDÁTI NA VICEPREZIDENTY

Kandidát získal doporučení složky

Bartoňová Pálková Irena* Česká asociace úklidu a čištění

Dvořák Filip

Hospodářská komora hl. m. Prahy, Krajská hospodářská komora Moravskoslezského 
kraje, Krajská hospodářská komora Libereckého kraje, Jihočeská hospodářská komora, 
Krajská hospodářská komora Karlovarského kraje, Krajská hospodářská komora 
Ústeckého kraje, Krajská hospodářská komora Pardubického kraje, Krajská hospodářská 
komora v Plzeňském kraji

Havrdová Jana Česká komora fitness s podporou PU Služby pro podnikání a ostatní

Jakubský Radek Krajská hospodářská komora Královéhradeckého kraje, Krajská hospodářská komora 
Pardubického kraje

Pommer Roman Cech obkladačů ČR s podporou PU Stavebnictví, technická řemesla a technická zařízení

Prouza Tomáš Svaz obchodu a cestovního ruchu ČR s podporou PU Obchod a cestovní ruch

Štefl Michal Krajská hospodářská komora jižní Moravy

KANDIDÁTI NA ČLENY PŘEDSTAVENSTVA – VŠEOBECNÁ SNĚMOVNA

Kandidát získal doporučení složky

Bauer Martin Krajská hospodářská komora Libereckého kraje

Dvořák Miroslav Jihočeská hospodářská komora 

Chottová Ivana Krajská hospodářská komora Střední Čechy

Jochman František Krajská hospodářská komora Ústeckého kraje

Kolek René Krajská hospodářská komora Moravskoslezského kraje

Michal Petr Hospodářská komora hl. m. Prahy

Motyčka Richard*** Obvodní hospodářská komora Praha 7

Mraček Jan Krajská hospodářská komora Karlovarského kraje

Paděra Vítězslav Krajská hospodářská komora Pardubického kraje

Plachý Martin Krajská hospodářská komora Kraje Vysočina

Sedláček Milan Krajská hospodářská komora jižní Moravy

Švamberk Bohuslav Krajská hospodářská komora Olomouckého kraje

Zadrobílek Radek Krajská hospodářská komora Královéhradeckého kraje

Zatloukal Robert Krajská hospodářská komora Zlínského kraje

Židek Zdeněk Krajská hospodářská komora v Plzeňském kraji

* v případě neúspěchu bude kandidovat do Představenstva HK ČR
** v případě neúspěchu bude kandidovat do Dozorčí rady HK ČR
*** v případě neúspěchu bude kandidovat do Smírčí komise HK ČR



KANDIDÁTI NA ČLENY PŘEDSTAVENSTVA – SNĚMOVNA SPOLEČENSTEV

Kandidát získal doporučení složky
Barák Pavel Asociace českých herních vývojářů s podporou PU Služby pro podnikání a ostatní
Březina Pavel Svaz českých a moravských spotřebních družstev s podporou PU Obchod a cestovní ruch
Fröhlich Svatopluk** Česká asociace telekomunikací

Hlaváč Ivo Asociace inovativního farmaceutického průmyslu s podporou PU Služby pro podnikání 
a ostatní

Kastner Luboš Český gastronomický institut s podporou PU Obchod a cestovní ruch

Krejčiříková Zuzana Teplárenské sdružení České republiky s podporou PU Stavebnictví, technická řemesla 
a technická zařízení

Nepraš Václav Asociace technických a bezpečnostních služeb Grémium Alarm s podporou PU Služby pro 
podnikání a ostatní

Petzl Zdeněk Sdružení automobilového průmyslu s podporou PU Průmysl a doprava

Roušar Radek** Elektrotechnický svaz český s podporou PU Stavebnictví, technická řemesla a technická 
zařízení

Rychtaříková Tereza Výbor nezávislého ICT průmyslu s podporou PU Služby pro podnikání a ostatní
Sedláček Stanislav Asociace textilního-oděvního-kožedělného průmyslu s podporou PU Průmysl a doprava

Schön Jaroslav Společenstvo kominíků ČR s podporou PU Stavebnictví, technická řemesla a technická 
zařízení

Stárek Václav Asociace hotelů a restaurací ČR s podporou PU Obchod a cestovní ruch
Šafařík-Pštrosz Alexander Asociace akreditovaných a autorizovaných organizací s podporou PU Průmysl a doprava

Žatečka Pavel Cech malířů, lakýrníků a tapetářů ČR s podporou PU Stavebnictví, technická řemesla 
a technická zařízení

KANDIDÁTI NA ČLENY DOZORČÍ RADY

Kandidát získal doporučení složky
Barteček Ivo Krajská hospodářská komora Moravskoslezského kraje
Finger Pavel Hospodářská komora hl. m. Prahy

Hamrozi Bohuslav Cech topenářů a instalaterů České republiky s podporou PU Stavebnictví, technická 
řemesla a technická zařízení

Holemý Stanislav Krajská hospodářská komora jižní Moravy
Homola Vladimír Jihočeská hospodářská komora
Karpíšek Pavel Krajská hospodářská komora v Plzeňském kraji
Koděra Miloš Česká asociace elektronických komunikací s podporou PU Služby pro podnikání a ostatní
Koprivňanský Jozef Krajská hospodářská komora Pardubického kraje
Matějíček Jan Krajská hospodářská komora Královéhradeckého kraje
Rejzek Jakub Krajská hospodářská komora Střední Čechy

KANDIDÁTI NA ČLENY SMÍRČÍ KOMISE

Kandidát získal doporučení složky
Bašík Petr bez doporučení složky
Blažek František Hospodářská komora hl. m. Prahy
Dohnal Jakub Okresní hospodářská komora Olomouc
Dostál Jiří Krajská hospodářská komora Ústeckého kraje

Huntová Hana Sdružení agentur pro výzkum trhu a veřejného mínění SIMAR s podporou PU Služby pro 
podnikání a ostatní

Fianová Janíková Marie Asociace komerčních televizí s podporou PU Služby pro podnikání a ostatní
Kocman Rostislav Česká asociace elektronických komunikací s podporou PU Služby pro podnikání a ostatní
Sekyra Pavel Jihočeská hospodářská komora
Soukup Libor Cech kamnářů ČR s podporou PU Stavebnictví, technická řemesla a technická zařízení
Vaverka Karel Okresní hospodářská komora Jihlava



VOLBY ORGÁNŮ HOSPODÁŘSKÉ KOMORY ČESKÉ REPUBLIKY

VOLBA PREZIDENTA – PŘEDSTAVENÍ KANDIDÁTŮ

PECINA MARTIN

Svou profesní kariéru zahájil Martin Pecina po absolvování základní vojenské služby jako podnikatel. Zabýval se programo-
váním a obchodem. 

V roce 2003 nastoupil na Ministerstvo průmyslu a obchodu jako náměstek ministra pro hutnictví, hornictví a energetiku. Pod 
jeho vedením vznikla energetická koncepce české republiky. V tomto roce byl prezidentem republiky jmenován do funkce 
předsedy Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže v Brně, kde působil až do okamžiku jmenování do funkce Ministra vni-
tra v úřednické vládě Jana Fischera. Po krátkém působení v Poslanecké sněmovně parlamentu České republiky nastoupil 
do společnosti Vítkovice power engineering, a.s. jako její generální ředitel. V roce 2013 se na krátkou dobu vrátil do funkce 
Ministra vnitra v další úřednické vládě.

Od roku 2015 působí ve skupině firem VAE CONTROLS GROUP, a.s. (dnes VCL GROUP, a.s.). Postupně se stal spoluvlastníkem 
skupiny, která dnes zaměstnává přes 370 zaměstnanců a produkuje obrat přes 1,5 miliardy korun. Působí jako předseda 
představenstva skupiny a přímo řídí společnost VAE CONTROLS, s.r.o.

Od roku 2014 je honorárním konzulem Turecké republiky v Ostravě.

ZAJÍČEK ZDENĚK

Zdeněk Zajíček absolvoval Právnickou fakultu UK. V letech 1996 až 1998 byl poslancem Poslanecké sněmovny. Od roku 
1999 do roku 2002 byl ředitelem Magistrátu Hlavního města Prahy V letech 2006 až 2009 působil jako náměstek ministra 
vnitra odpovědný za veřejnou správu, informatiku, legislativu a archivnictví. Je mimo jiné autorem projektu Czech POINT. 
Poté působil také jako náměstek ministryně spravedlnosti a od roku 2010 do roku 2013 jako náměstek ministra financí 
opět s působností v oblasti ICT. Zdeněk Zajíček se podílel na vzniku Rady pro informační společnost a konkurenceschopnost, 
kterou následně i vedl. Nyní působí jako samostatný advokát a od roku 2016 je prezidentem ICT UNIE. Je duchovním otcem 
Právního elektronického systému (PES).



VOLBA VICEPREZIDENTŮ – PŘEDSTAVENÍ KANDIDÁTŮ 

BARTOŇOVÁ PÁLKOVÁ IRENA

Je mi 55 let a od roku 1992 naplno podnikám. V roce 1998 byl můj vzdělávací systém pro obor úklidu akreditován ČIA, čímž 
jsem položila základ vzdělávání v tomto oboru v ČR. Dnes je tento systém součástí profesních kvalifikací NSK.

Jsem zakládajícím členkou a předsedkyní představenstva České asociace úklidu a čištění. Od roku 2002 jsem 12 let působila 
jako viceprezidentka Evropské asociace úklid. průmyslu a dále jako expert sociálního dialogu úklid. průmyslu EU.

V letech 2014 a 2017 jsem byla zvolena viceprezidentkou HK ČR. V oblasti zaměstnávání cizinců jsem docílila, aby vznikly 
projekty na přímé zaměstnávání cizinců z 3. zemí. V oblasti projektů jsme dokázala v EU vyjednat, aby HK ČR byla poprvé 
lídrem evropského projektu. V letech 2013 a 2019 mi byla uděleny stříbrná a zlatá Merkurova medaile.

Od roku 2020 jsem zastupitelkou Středočeského kraje.

Kandiduji na pozici viceprezidentky/členky představenstva a chci se zaměřit především na nedostatek pracovníků s potřebnými 
kompetencemi. Dále bych ráda docílila, aby došlo k trvalé finanční stabilizaci HK ČR nezávisle na sponzoringu.

Mým cílem je HKČR odpolitizovat, aby byla víc vnímána jako zástupce podnikatelů reagující na jejich potřeby, a to apoliticky, 
bez osobních ambicí a finančních vlivů.

Pokud budu zvolena, nebudu dále kandidovat do politických funkcí. Zároveň využiji svých kontaktů k hájení a prosazování 
našich společných zájmů.

DVOŘÁK FILIP

Působí jako poradce v oblasti rozvoje územních celků a ekonomického poradenství. Je členem představenstva Hospodář-
ské komory České republiky. Je předsedou sekce hospodářské politiky a je členem výkonného výboru energetické sekce. 
Absolvoval ČVUT. Pracoval v Požárně-atestačním a výzkumném ústavu stavebním, 8 let působil ve funkci radního hl. m. 
Prahy pro oblast hospodářské politiky. Zastával funkci předsedy představenstva akciových společností Trade Centre Praha 
a Pražská plynárenská holding a místopředsedy dozorčí rady n.p. Budějovický Budvar. Je zástupcem velitele Jednotky 
dobrovolných hasičů.



HAVRDOVÁ JANA

Jana je absolventkou PF UK v Praze (1999) a od roku 2022 nově absolventkou studia Sportovní diplomacie na Fakultě 
mezinárodních vztahů VŠE v Praze. Je jednou ze zakládajících členů a prezidentkou České komory fitness, prezidentkou 
Českého svazu aerobiku a fitness FISAF.cz a členkou Výkonného výboru České unie sportu. Na mezinárodní úrovni je Jana 
členkou Board of Directors společnosti EuropeActive. Od dubna 2016 je členkou představenstva HK ČR a předsedkyní Sekci 
HK ČR pro podnikání v oblasti sportu a aktivního životního stylu. Od září 2022 je hlavní iniciátorkou vznikající platformy 
a Nadačního fondu Aktivní Česko, jehož cílem je multisektorové propojení aktivit, znalostí i zkušeností odborníků k propagaci 
aktivního životního stylu. Díky této spolupráci se Jana pohybuje nejen v oblasti sportu a pohybových aktivit, ale spolupracuje 
i s významnými subjekty z oblasti zdravotnictví, vzdělávání, turistického ruchu a obecně sektoru služeb. To jsou i oblasti, 
kterým by se Jana ráda věnovala v pozici viceprezidentky Hospodářské komory, o kterou se uchází prostřednictvím profesní 
unie Služby pro podnikání a ostatní.

JAKUBSKÝ RADEK

Radek Jakubský je majitelem rodinné firmy PROMA REHA, s.r.o., která je předním českým výrobcem zdravotnických a pečo-
vatelských lůžek, zároveň je členem představenstva HK ČR a od července 2020 zastává funkci viceprezidenta HK ČR. Šest 
let také stál v čele představenstva KHK Královéhradeckého kraje, jehož je v současné době místopředsedou.

 V rámci HK ČR má na starosti zahraniční aktivity a podporu exportu, průmysl a vnitrokomorové záležitosti. V nadcházejícím 
období by se rád i nadále věnoval podpoře exportu a průmyslu s cílem vytvořit vhodné podmínky pro konkurenceschopnost 
českých firem.

Během šesti let, kdy stál v čele představenstva KHK Královéhradeckého kraje, ušla KHK obrovský kus cesty, a to díky jeho 
aktivnímu přístupu a snaze vytvořit z Komory moderní instituci, která jde s dobou. KHK Královéhradeckého kraje má na svém 
kontě celou řadu zajímavých akcí. Vylepšila informační servis, začala natáčet podcasty, vydávat newsletter, zatraktivnila 
webové stránky, propagaci členů atd. Tyto zkušenosti by rád Radek Jakubský zúročil s cílem zefektivnit komunikaci HK ČR. 

Radek Jakubský za uplynulých několik let prokázal, že ho práce pro Komoru baví, že jí dokáže obětovat čas, věnovat do-
statečné úsilí a že ji umí důstojně reprezentovat doma i v zahraničí. Rád by dostal příležitost pokračovat v započaté práci 
i v následujícím funkčním období. Dejme mu ji. Bezesporu si to zaslouží!



POMMER ROMAN

Je prezidentem Cechu obkladačů ČR od roku 2003 a hlavně zastáncem všem řemeslných oborů. Propaguje řemeslo 
a práci rukama ve všech možných směrech. Na HKČR má snahu legislativně ukotvit Mistrovskou zkoušku a prostřednictvím 
začleněných cechů Mistrovskou zkoušku zkoušet a udělovat. K tomu je nyní na MPO připraven samostatný zákon 
o Mistrovské zkoušce, který má realizovat HKČR dle zákona 301/1993 sb. Dále se úspěšně povedlo zajistit účast českých 
řemeslníků/závodníků na Euroskils, což je soutěž něco jako mistrovství Evropy řemeslníků. Česká republika se v roce 2021 
zúčastnila poprvé se 4 závodníky a pro letošní rok se povedlo již nominovat dalších 6, celkem tedy 10 českých zástupců 
jednotlivých řemeslných profesí na Euroskils do Polska. HKČR získala od vlády ČR po dlouhých 15 letech národní autoritu, 
která umožňuje se soutěží tohoto typu v Evropě zúčastnit. Oficiálním hlavním delegátem a hlavním zástupcem za  Českou 
republiku je právě pan Roman Pommer.

PROUZA TOMÁŠ

Tomáš Prouza (1973) je prezidentem Svazu obchodu a cestovního ruchu ČR a viceprezidentem evropského sdružení  
EuroCommerce. V končícím volebním období byl viceprezidentem HK ČR s gescí za oblasti obchodu, služeb, zdravotnictví, 
zaměstnanosti a EU. Narodil se v Ostravě, vystudoval diplomacii a ekonomickou žurnalistiku na VŠE Praha, vzdělání pro 
byznys si doplnil studiem MBA na britské The Open University. V roce 2000 založil úspěšný server www.penize.cz, byl  
náměstkem ministra financí pro finanční služby, Evropskou unii a fiskální politiku, spoluzakládal největší finančně-pora-
denskou firmu Partners a několik let pracoval na reformách finančních trhů pro Světovou banku. V lednu 2014 se vrátil 
do Prahy a působil jako státní tajemník pro evropské záležitosti. Je vinohradským patriotem, má rád klasickou hudbu a operu 
a chilské Carmenere.

ŠTEFL MICHAL

Absolvent Národohospodářské fakulty Vysoké školy ekonomické v Bratislavě. Od roku 1992 byl finančním ředitelem, od roku 
1994 generálním ředitelem akciové společnosti ŽS Brno, později OHL ŽS, která dlouhodobě patří mezi pět největších sta-
vebních firem v České republice. V roce 2016 se stal předsedou představenstva VTP Brno, a.s. a jednatelem společnosti 
PERSPEKTIVA Znojmo s.r.o. Je viceprezidentem HK ČR pro dopravu, stavebnictví, regionální rozvoj a životní prostředí a před-
sedou Krajské hospodářské komory jižní Moravy.

Je rovněž aktivní jako místopředseda jihomoravské krajské tripartity a člen správní rady JAMU.



VOLBA ŘADOVÝCH ČLENŮ PŘEDSTAVENSTVA – PŘEDSTAVENÍ KANDIDÁTŮ 

SNĚMOVNA VŠEOBECNÁ

BAUER MARTIN

Martin Bauer absolvoval Gymnasium Vincence Makovského v Novém Městě na Moravě a Stavební fakultu ČVUT v Praze, 
obor Pozemní stavby. Velkou část profesní kariery pracoval ve stavebnictví v různých manažerských pozicích, stavařině se 
věnuje i dnes, jeho hlavní současnou podnikatelskou činností je ale práce ve vlastní rodinné firmě Sundisk, která podniká 
zejména v organizaci firemních, kulturních i sportovních eventů a také provozuje vlastní síť objektů v cestovním ruchu – 
ubytovací a gastro služby, půjčovny lodí a dalšího sportovního vybavení v Libereckém a Jihomoravském kraji. V hospodářské 
komoře zastupuje svoji firmu již 18 let, druhé volební období je předsedou představenstva OHK v Jablonci nad Nisou a KHK 
Libereckého kraje. Martin Bauer ovládá anglický jazyk, domluví se i španělsky a rusky. Jeho hobby je zejména hudba a sport 
– je aktivním muzikantem a skladatelem ve vlastní amatérské kapele, provozuje aktivně řadu sportů, byl například prvním 
českým snowboardistou v Antarktidě, kam doplul s expedicí na malé české jachtě.

DVOŘÁK MIROSLAV

Po absolvování ČVUT v roce 1986 nastoupil jako konstruktér do MOTORU JIKOV, kde prošel řadou řídících funkcí a v roce 
2000 byl jmenován předsedou představenstva a generálním ředitelem dnešního MOTOR JIKOV Group a.s. Stojí v čele stro-
jírenského a slévárenského holdingu, který tvoří mateřská společnost a čtyři dceřiné společnosti s tradicí od roku 1899. 
Společnost, jejíž je stoprocentním vlastníkem, zaměstnává na jihu Čech téměř 800 lidí. Působí v následujících pozicích: Již 
šestnáct let je předsedou představenstva Jihočeské hospodářské komory, je členem představenstva Hospodářské komory 
České republiky. Působí na pozici viceprezidenta Svazu automobilového průmyslu, předsedy správní rady VOŠ, SPŠ automo-
bilní a technické Č. Budějovice, místopředsedy správní rady VŠTE České Budějovice, předsedy správní rady Nadačního fondu 
Nepřehlížím, je členem profesní rady Fakulty strojní ZČU Plzeň a členem správní rady Nadačního fondu Jihočeské naděje. Je 
vítězem soutěže Manažer roku 2015 České manažerské asociace. Věnuje se též kulturnímu a společenského životu na jihu 
Čech. Vlastní hudební Druhou soukromou základní uměleckou školu a Hudební gymnázium v Českých Budějovicích. Je pod-
porovatelem řady kulturních a sportovních aktivit, trumpetistou a kapelníkem kapely Jižani Míry Dvořáka. „Snažím se tak 
lidem dávat a ukazovat radost a lidskost, které někdy jako ‚továrník‘ nemohu na sto procent projevit,“ říká Miroslav Dvořák.



CHOTTOVÁ IVANA

V Krajské hospodářské komoře Střední Čechy působím od roku 2002. Od roku 2010 pak na pozici předsedkyně této komory. 
V září 2016 jsem byla kooptována do funkce členky představenstva Hospodářské komory České republiky, kde jsem působila 
i v dalších obdobích. Pracuji v oblasti poradenství. Jako předsedkyně krajské komory se aktivně zabývám problematikou 
podnikatelského prostředí ve Středočeském kraji. Primárně se zaměřuji na potřeby v oblasti vzdělávání a trhu práce, za-
hraniční spolupráce či podpory podnikání. S tím úzce souvisí spolupráce s místní samosprávou a účast v řadě pracovních 
týmů, výborů apod. Jako příklad bych zmínila pozici Regionální stále konference pro území Středočeského kraje.

JOCHMAN FRANTIŠEK

Je členem představenstva HK ČR, 1. místopředsedou KHK Ústeckého kraje a předsedou OHK Louny.

Zástupce za KHK: Krajská hospodářská komora Ústeckého kraje

KOLEK RENÉ

Ing. René Kolek je absolventem Vysoké školy báňské – Technické univerzity Ostrava, kterou dokončil v roce 1991 na fakultě 
strojní a elektrotechnické.

Od roku 1991 pracoval v OKD, a.s., kde se postupně vypracoval až na pozici technického náměstka ředitele Dolu Paskov. 
Následně pracoval pro společnost CZMT, a.s., která se zabývá dodávkami a servisem důlní techniky do Ruska a Ukrajiny. 
Od roku 2006 působí ve firmě Průmyslové montáže, s.r.o. na pozici jednatele a ředitele společnosti.

V představenstvu KHK MSK je aktivní od roku 2011 a již druhé volební období vykonává funkci místopředsedy představenstva. 

Aktivně se zapojuje do řešení problematiky učňovského školství a propagaci technických oborů, stojí za zrodem projektu 
„Podpora polytechnického vzdělávání“, který KHK MSK realizovala ve spolupráci se základními školami a Střední školou 
technických oborů v Havířově.



MICHAL PETR

JUDr. Petr Michal, Ph.D. je členem Hospodářské komory od roku 2013 , téhož roku byl zvolen do představenstva Hospodářské 
komory hl. m. Prahy, jehož předsedou se stal v roce 2021.

Jeho činnost v hospodářské komoře hl. města Prahy se soustředí zejména na medializaci a osvětu činnosti komory ve veřej-
né sféře, komunikaci s představiteli hlavního města a státu při hledání řešení problémů podnikatelů, jejichž zájmy zastupuje. 
Jedná se například o řešení otázek cen energií, dostupného bydlení, dopravy v hlavním městě a mnoho dalšího.

Petr Michal vystudoval Právnickou fakultu Univerzity Karlovy v Praze, na které absolvoval také doktorské studium. Zúčastnil 
se i ročního pobytu na Humboldtově univerzitě v Berlíně, kde se věnoval občanskému právu a insolvenčnímu řízení s přes-
hraničním prvkem. Petr Michal se věnuje zejména civilnímu procesu a insolvenčnímu a obchodnímu právu. Hledá přiléhavá 
řešení napříč právními disciplínami, které odpovídají potřebám klientům a efektivně řeší jejich situaci.

Petr Michal není jen advokátem, působí i jako insolvenční správce – je členem Rady expertů Asociace insolvenčních správců 
a odborné sekce České advokátní komory pro otázky insolvenčního práva. Petr Michal je také člen představenstva YPO 
v Zurichu. Pravidelně publikuje odborné články a přednáší na konferencích a seminářích.

MOTYČKA RICHARD

V rámci předcházení obchodních sporů mezi členy komory bych chtěl rozšířit působnost SmK o předcházení sporů také mezi 
členy a nečleny komory. Dále bych chtěl dosáhnout silnějšího pracovního propojení mezi SmK a Rozhodčím soudem HK ČR 
a AK ČR zejména při předcházení sporů (mediaci). Rovněž pracovní propojení se stavovskými soudy dalších profesních komor 
(ČKA, CKAIT a dalších). Kromě toho bych chtěl přispět k propojení (vytváření preventivních nástrojů) ve spolupráci s dalšími 
cechy, společenstvy, asociacemi a sdruženími v celé škále hospodářských profesí a využít tak mnohaletých zkušeností ze 
soudní praxe, rozhodčího, smírčího a mediačního řízení.



MRAČEK JAN

Mgr. Jan Mraček je členem představenstva HK ČR od roku 2008, kdy měl postupně na starost gesce dopravní infrastruktury 
a životního prostředí. Od roku 2014 je předsedou sekce životního prostředí HK ČR, která brání zájmy podnikatelů v dané 
oblasti. Stal se členem několika poradních orgánů na ministerstvech ČR. Je zároveň místopředsedou Krajské hospodářské 
komory Karlovarského kraje. Vystudoval v roce 2004 právnickou fakultu UK v Praze a strávil rok na stáži na univerzitě 
v Utrechtu. V profesním životě se zabývá energetickými projekty a projekty v oblasti životního prostředí, zejména odpado-
vého hospodářství. Mluví anglicky a německy, mezi jeho zájmy patří politika, klasická literatura, dokumenty, fotbal a tenis.

PADĚRA VÍTĚZSLAV

Mgr. Ing. Vítězslav Paděra je zakladatelem, společníkem a jednatelem ve společnosti PADĚRA & PARTNEŘI s.r.o. advokátní 
kancelář, která se od počátku převážně orientuje na poskytování komplexních právních služeb podnikatelským subjektům 
a obcím. Právní služby a strategické poradenství poskytuje v jazyce českém, anglickém a německém. V období 2017–2020 
byl členem dozorčí rady KHK Pk a členem Smírčí komise HK ČR, od července 2020 je členem představenstva HK ČR. Dále 
je i rozhodcem Rozhodčího soudu při HK ČR a AK ČR.

PLACHÝ MARTIN

Ing. Martin Plachý, Ph.D. je podnikatelem a současným členem představenstva Hospodářské komory ČR. Na půdě HK ČR 
zastupuje Krajskou hospodářskou komoru Kraje Vysočina a svou domovskou Okresní hospodářskou komoru Pelhřimov, jíž je 
předsedou. Martina Plachého v kandidatuře podpořilo představenstvo KHK Kraje Vysočina a OHK Pelhřimov. Je statutárním 
zástupcem firem FARMA POŘÍČÍ, s.r.o., Hospodářský dvůr POŘÍČÍ, s.r.o., Metroform, s.r.o., enito s.r.o. které jsou všechny 
členem HK ČR prostřednictvím OHK Pelhřimov.

Jako člen představenstva HK ČR působí v Sekci pro podporu podnikání a digitální agendu, je předsedou pracovní skupiny 
e-Government. V rámci agendy této sekce připomínkuje legislativu a připravuje tiskové zprávy k problematice e-Governmentu 
apod. Je členem předsednictva Rady vlády pro informační společnost. Rovněž se věnuje akademickým aktivitám, je zaklá-
dajícím členem a vedoucím dl.M (design lab Mendelu), kde se věnuje vlivu průmyslového designu na konkurenceschopnost 
podniků.



SEDLÁČEK MILAN

Mgr. Ing. Milan Sedláček, Ph.D. je předsedou představenstva a ředitelem společnosti Renards, zabývající se komplexním 
dotačním poradenstvím.

Vystudoval Masarykovu univerzitu v Brně, obory Business Management a Evropská studia, doktorský titul získal v oboru 
Ekonomika a management podniků. 

V oblasti dotací aktivně působí od roku 2007. Během této doby měl na starosti projekty podnikatelů, obcí, univerzit, Ná-
rodního památkového ústavu apod. Celkově se podílel na řešení stovek dotačních projektů. Pro problematiku evropských 
dotací má adekvátní vzdělání, výhodně spojující ekonomické disciplíny a znalosti fungování a pravidel EU. Má doktorát 
z Ekonomicko-správní fakulty MU a současně magisterský titul z Evropských studií z Fakulty sociálních studií MU.

Je členem dozorčí rady RHK Brno.

ŠVAMBERK BOHUSLAV

Společnost JUDr. Bohuslava Švamberka - Švamberk.com, SE (evropská akciová společnost) je díky mnoha letům působících 
v oboru jedním z největších odborníků na problematiku bytových družstev, společenství vlastníků a jiných komplikovaněj-
ších forem bydlení v ČR. Hlavním předmětem činnosti jsou rozsáhlé regenerační projekty bytových domů včetně aktuálních 
dotačních titulů. V této oblasti má společnost více než 20 let zkušeností a pochlubit se může více než 3 000 opravenými 
domy po celé České republice.

Díky svým znalostem se stal JUDr. Švamberk ve svém oboru neustále vyhledávaný, přednáší na konferencích po celé re-
publice a je členem různých organizací jako je například: Česká společnost pro rozvoj bydlení, Sdružení bytových družstev 
a společenství vlastníků ČR, Sdružení pro jakost, a další. Věnuje se také publikační činnosti, je autorem mnoha článků 
v odborných časopisech (Osobní finance, Finanční poradce, Byt magazín, Prosperita, Stavebnictví…).

V loňském roce již po páté obhájil prestižní ocenění značky CZECH MADE v rámci programu ČESKÁ KVALITA.



ZADROBÍLEK RADEK

Mgr. Radek Zadrobílek je předsedou správní rady společnosti MERKURIA – ARTES a.s., která se specializuje na prodej 
a servis úklidové, čistící, zvedací, zahradní a sanitární techniky od prověřených značek. V uplynulých devíti letech zastával 
funkci místopředsedy představenstva KHK Královéhradeckého kraje. V tomto roce byl zvolen jeho předsedou. Má tak bohaté 
zkušenosti nejen s podnikatelským prostředím, ale i komorovým životem.

V minulém období se věnoval tématům týkajícím se cestovního ruchu či energetiky. Těmto oblastem by se rád věnoval i jako 
nově zvolený předseda představenstva KHK či jako člen představenstva HK ČR. Cestovní ruch totiž vnímá jako důležitý soci-
ální a ekonomický faktor v rozvoji obcí, regionů, krajů i státu. Energetika bude mimo jiné muset projít hlubokou transformací 
směrem k dekarbonizaci, a proto je podle Radka Zadrobílka důležité věnovat i této oblasti značnou pozornost. 

Radek Zadrobílek zastává názor, že stát, kraje, města či obce a firmy by měly být partneři, ne nepřátelé. „Bez šikovných 
a schopných podnikatelů se česká ekonomika neobejde.“ I proto se rozhodl, že jako nově zvolený předseda představenstva 
KHK se rozjede do krajských měst a obcí, aby navázal dlouhodobější spolupráci. 

Právě díky svému proaktivnímu stylu je Radek Zadrobílek ideálním kandidátem na člena představenstva HK ČR.

ZATLOUKAL ROBERT

Ing. Robert Zatloukal je členem představenstva KHK ZK od roku 2014, jako předseda představenstva Krajské hospodářské 
komory Zlínského kraje působí od roku 2017.

Robert Zatloukal působí jako ředitel úspěšného výrobního podniku Promens Zlín a.s. od jeho založení v roce 1991 až 
doposud. Tato firma se věnuje vývoji a výrobě velkoplošných plastových dílů ve středních sériích technologií RIM. Svým 
zákazníkům zajišťuje komplexní dodávky včetně všech návazných výrobních procesů. Firma plní roli vývojového a přímého 
dodavatele, uplatňuje moderní řízení s principy BSC, investuje s důrazem na nové a perspektivní technologie. V roce 2015 
získala společnost v soutěži Zaměstnavatel roku 3. místo v kategorii Progresivní zaměstnavatel regionu.

Oblastí zájmu Roberta Zatloukala je rozvoj lidí. Jako koníčka má oblast firemní kultury. Je současně i první lektor v ČR, 
který si školí své pracovníky v oblasti 7 návyků efektivních lidí.  Při řízení firmy klade důraz na práci s lidmi a na budování 
pracovního klimatu.



ŽIDEK ZDENĚK

Celý profesní život se věnuje energetice. Po roce 1990 působil v zahraničí ve společnosti EMG na pozici projekt manažera, 
v roce 1993 spoluzaložil společnost REKS Plzeň s.r.o., která se v roce 2009 transformovala na GA Energo technik. V srpnu 
2015 se společnost stala součástí světové sítě Vinci Energies a na trh vstoupila pod názvem OMEXOM GA Energo s.r.o. 
V této společnosti působí jak generální ředitel. 

Hlavním zaměřením společnosti OMEXOM GA Energo jsou elektromontáže všech napěťových úrovní a výstavba a rekon-
strukce transformoven. Další oblastí jsou chytré technologie. V areálu společnosti v Plzni vznikl jedinečný projekt Smart City 
Polygon, kde chytré technologie fungují  v praxi. 

Zdeněk Židek je jeden z prvních členů Czech Smart City Cluster a Klastru Chytrý Plzeňský kraj.



SNĚMOVNA SPOLEČENSTEV

BARÁK PAVEL

Spoluzakladatel a předseda Asociace českých herních vývojářů (GDACZ), která reprezentuje a pomáhá lokálním firmám 
zaměřeným na vývoj počítačových, konzolových a mobilních her. V herním průmyslu se pohybuje přes 20 let, z nichž v po-
sledních deseti letech je ředitelem největší tuzemské konference o vývoji her Game Developers Session. V roce 2005 
založil herní studio Handjoy, které se specializuje na mobilní a reklamní hry a je tvůrcem více než 10 komerčně vydaných 
herních titulů. Je také autorem studie „České počítačové hry“, která jako první detailně mapovala lokální trh vývoje her 
a jeho aktuální stav. Je členem sekce kulturních a kreativních průmyslů v HK ČR a zároveň od roku 2020 také členem před-
stavenstva HK ČR, kde reprezentuje nejen zájmy KKP, ale aktivně se věnuje i oblastem rozvoje a transformace vzdělání, 
podpory exportu a digitalizace.

V rámci GDACZ je na postu předsedy hlavní výkonnou složkou asociace, kdy dohlíží nebo se přímo podílí na realizaci projektů 
asociace, mezi které patří například rozvoj vzdělání v oblasti digitálních znalostí, ochrana zájmů a práv herních subjektů či 
medializace a popularizace odvětví.

BŘEZINA PAVEL

Ing. Pavel Březina je absolventem ekonomických fakult univerzit v Brně a Ústí nad Labem. V minulosti byl předsedou Jednoty 
SD Rakovník. V současné době je již druhé volební období předsedou Svazu českých a moravských spotřebních družstev. 
V roce 2020 byl zvolen předsedou AČTO. Dále je místopředsedou DA ČR a viceprezident KZPS, je členem představenstva 
SOCR. Na úrovni EU se aktivně zapojuje do činnosti Euro Coop. V HK ČR je členem představenstva a předsedou odborné 
sekce pro obchod a služby. Ve své činnosti podporuje podnikání a hájí zájmy podnikatelů. Současně hledá řešení pro pod-
poru podnikání v oblastech, kde je jeho fungování náročné, tedy především ve venkovském prostoru. Dlouhodobě se tak 
věnuje problematice rozvoje venkova, rozvoje a podpory podnikání na venkově, využití moderních technologií a centralizace 
služeb. Tématu venkova se věnuje i v rámci pracovních skupin na ministerstvech. Na hledání řešení k podpoře venkovských 
oblastí spolupracuje i s různými univerzitami.

FRÖHLICH SVATOPLUK

Narozen r. 1955, vyučen Spojový montér, pak Střední škola Spojové techniky Panská a poté ČVUT Fakulta elektrotechnická 
v Praze, obor Přenos dat. Po 13 letech práce v Montážním podniku telekomunikací začíná r. 1992 jako živnostník s několika 
zaměstnanci. V současné době společník S com s.r.o. s cca 50 zaměstnanci. Společnost se zabývá výstavbou optických 
sítí pro telekomunikace.



Zakládající člen ČESKÁ ASOCIACE TELEKOMUNIKACÍ (ČAT), nyní viceprezident ČAT. V ČAT řídí Sekci zhotovitelů, která se za-
měřuje na výměnu zkušeností, formulaci společných témat v oboru zhotovitelů z oblasti projekce a výstavby telekomunikací 
a hledání řešení společných problémů, které zhotovitele trápí.

Usiloval o zviditelnění řemeslníků. Cílem projektu bylo popularizovat řemeslo a změnit obecný negativní názor na řemeslo. 
Projekt obsahoval tři formy propagace řemesla. Pro širokou veřejnost byla zamýšlena forma televizní soutěže, kde měly 
každý soutěžní večer bojovat tři profesionální týmy ve stejném řemesle. Druhá forma měl být diskusní pořad, který měl téma 
přiblížit odborné veřejnosti a rodičům, kteří mají o věc hlubší zájem. Třetí forma měl být online pořad na webu s některým 
oblíbeným followerem, který by zaujal dospívající mládež. Projekt měl podporu HK, ministra MPO a přesto se nepodařilo 
přesvědčit ČTV. Projekt skončil pro konflikt ceny a předpokládané sledovatelnosti.

HLAVÁČ IVO

Vzdělání:
• Sociologie (sociální patologie), Filosofická fakulta Univerzity Palackého
• Epidemiologie a ochrana veřejného zdraví, Lékařská fakulta Ostravské univerzity 
• Master of Healthcare Administration (MHA), Advance Institute, Praha
• Studijní pobyty na ENA v Paříži a GCSP v Ženevě

Zkušený manažer s celoživotním zájmem o ekonomiku a zdravotnictví. Bohaté zkušenosti s business developmentem, říze-
ním korporátních a vnějších vztahů, komunikací, a to jak v prostředí mezinárodních korporací, tak českých firem a prostředí 
veřejné správy.

Zastával seniorní pozice, včetně pozic náměstka ministra či člena představenstva. V posledních letech působil ve vedení 
společnosti Novartis a zaměřoval se na prosazení inovací na českém trhu (genové terapie v onkologii a neurologii). Od roku 
2018 působí jako předseda sekce zdravotnictví a sociálních služeb. Specializuje se na ekonomiku zdravotnictví, epidemio-
logii neinfekčních onemocnění a léčebné disease management programy.

Od pandemie Covid-19 působí trvale v poradním sboru ministrů zdravotnictví jako expert na public health.

Ženatý, tři děti. Mezi jeho zájmy patří jízda na koni, běh a fotbal. Navzdory permanentní frustraci z výsledků je celoživotním 
fanouškem FC Baník Ostrava, za který do svých 15 let hrál.

KASTNER LUBOŠ

Luboš Kastner je lídr společnosti BC21, která se zaměřuje na konzultace a projekty v gastronomii, retailu a developmentu 
a je společníkem skupin RCBG a H5. Je také členem představenstva Asociace malých a středních podnikatelů ČR, místo-
předsedou spolku Český Gastronomický Institut, člen rady Asociace restauratérů Apron a je též zakládajícím členem Sekce 
pro rozvoj služeb v oblasti pohostinství a gastroprovozu Hospodářské komory ČR a Sdružení pro digitální účtenku. V minulosti 
strávil 17 let ve společnosti SABMiller, kde působil na seniorních komerčních pozicích včetně vedoucí role jako člen vedení 
evropské exportní divize.



KREJČIŘÍKOVÁ ZUZANA

JUDr. Zuzana Krejčiříková je OSVČ v oblasti překladatelské činnosti pro instituce Evropské unie, zejména Evropský soudní 
dvůr v Lucemburku a současně je ředitelkou útvaru Public Affairs Skupiny ČEZ. Je v představenstvu Czech Business Council 
for Sustainable Development v ČR a v představenstvu evropského sdružení Eurelectric v Bruselu Působí i v Průmyslovém 
výboru BusinessEurope v Bruselu. Od roku 2003 do listopadu 2006 pracovala na Evropském soudním dvoře jako právník. 
Specializuje se na energetiku, životní prostředí a soutěžní právo. Vystudovala Právnickou fakultu University Karlovy a sou-
časně dvouleté cykly evropského a obchodního práva na Universitách v Paříži, Toulouse a Cambridge.

NEPRAŠ VÁCLAV

V. Nepraš je absolventem Vysoké školy báňské v Ostravě. V oboru komerční bezpečnosti pracuje od roku 1991. Od roku 
1999 je členem prezidia Asociace technických bezpečnostních služeb Grémium Alarm (AGA). V letech 2003 až 2007, a nyní 
od roku 2011 je jejím prezidentem.

V. Nepraš aktivně působí v Hospodářské komoře ČR a od roku 2005 je členem představenstva, kde má v gesci soukromé 
bezpečnostní služby a je předsedou Bezpečnostní sekce HK ČR. V této pozici prosazuje odbornost, spolupráci v oboru a hájí 
zájmy celého bezpečnostního sektoru na všech úrovních, spolupracuje s řadou vládních i nevládních institucí a ostře se 
staví proti diletantismu a korupci. Aktivně pracuje na přípravě chybějícího zákona o soukromých bezpečnostních činnostech. 
Je členem Poradního sboru MV ČR pro prevenci kriminality a Průmyslové rady Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně.

Jako kandidáta do představenstva HK ČR jej navrhuje Asociace technických bezpečnostních služeb Grémium Alarm, au-
torizované společenstvo HK ČR, která má 88 řádných členů, čtyři členy kolektivní (se svými cca 200 členy) a 12 členů 
přidružených.

V. Nepraš chce v představenstvu HK ČR využít svých zkušeností a odborných znalostí z více než 30 let podnikání, nadále 
prosazovat důležitou roli živnostenských společenstev a odbornou způsobilost při podnikání.

PETZL ZDENĚK

Zdeněk Petzl působí od roku 2016 jako výkonný ředitel Sdružení automobilového průmyslu, kde aktivně hájí zájmy členských 
firem a podílí se na tvorbě programů a politiky podporující rozvoj automobilového průmyslu, nejvýznamnějšího průmyslového 
odvětví v České republice.



Ze svého předchozího diplomatického působení na Ministerstvu zahraničních věcí ČR si přináší znalost fungování státní 
správy, porozumění evropského práva a zvládání legislativních postupů v Praze i v Bruselu. Na pozicích vedoucího práv-
níka v kanceláři vládního zmocněnce pro zastupování ČR před soudním dvorem EU, zmocněnce pro vztahy s Evropským 
parlamentem či právního poradce velvyslance pro otázky vnitřního trhu při Stálém zastoupení ČR při EU, získal jak cenné 
zkušenosti s diplomacií a nadnárodním vyjednáváním, tak s vedením a organizací práce týmu lidí.

Zdeněk Petzl vystudoval právnickou fakultu Univerzity Karlovy a Západočeské univerzity v Plzni a absolvoval postgraduální 
studium evropského práva se zaměřením na vnitřní trh na Technické univerzitě v Drážďanech.

ROUŠAR RADEK

Podnikatel (OSVČ), jednatel společností s ručením omezeným a prezident Elektrotechnického svazu českého, z.s., autorizo-
vaného živnostenského společenstva HK ČR.

V rámci HK ČR působil 3 roky v dozorčí radě, kde se mimo jiné podílel jako člen správní rady na likvidaci dceřiného subjektu 
HK ČR, tj. společnosti BC Freyova.

Následujících 6 let byl členem představenstva HK ČR. Jako člen představenstva vede Sekci pro vyhrazená technická zaří-
zení, je stálým hostem Rady vlády pro BOZP, je předsedou dozorčí rady Výzkumného ústavu pro podnikání a inovace, vede 
pracovní skupinu Systému epidemické prevence SEP na HK ČR a účastnil se jednání pracovní skupiny pro změnu příspěv-
kového řádu. Pokud bude zvolen na další funkční období do představenstva HK ČR, rád by pokračoval ve výše uvedených 
aktivitách, které vykonával doposud.

Je ženatý, má jednu dospívající dceru. Mezi jeho záliby patří historie, politologie a sport (lední hokej, badminton).

RYCHTAŘÍKOVÁ TEREZA

Mgr. Tereza Rychtaříková je členkou představenstva HK ČR a viceprezidentkou Výboru pro nezávislý ICT průmysl, působí 
jako předsedkyně sekce IT a telekomunikací. Právnička s dlouholetou praxí.



SEDLÁČEK STANISLAV

SPŠ elektro, VŠE Praha, elektrikář,vedoucí EP textilního závodu,a sistent ředitele textilky TIBA, vedoucí EP VHJ Bavl. prům., 
ekonom. nám. TIBA, manažer dceřinné společnosti Bank Austria, GŘ a předseda představenstva, obchodní ředitel TIBA, 
jednatel a majitel textilní firmy INTERES21 spol. s r.o. dosud,předseda představenstva KHK Královéhradeckého kraje, člen 
představenstva HK ČR dosud, vedoucí pracovní skupiny pro pracovněprávní vztahy HK ČR dosud, člen sekce průmyslu 
HK ČR dosud,člen platformy bezpilotního letectví HK ČR dosud, člen sekce  vzdělávání a boardu vzdělávání HK ČR dosud, 
gestor Profesní unie HK ČR za průmysl a doprava dosud, člen pracovního týmu MŠMT maturitní zkoušky dosud, předseda 
česko-ruského výboru HK ČR. Člen správního výboru, předseda komise pro rozvoj lidských zdrojů ATOK dosud. Člen sektorové 
rady ATOK, projekty tvorby sektorové dohody odvětví TOP v ČR a v Královéhradeckém kraji. Člen pracovního týmu RHSD 
pro pracovně právní otázky dosud, člen expertního týmu SP ČR pro zaměstnanost a kolektivní vyjednávání dosud, člen 
podvýboru pro zaměstnanost NPO dosud, manažer projektů SP ČR a ČMKOS sociálního dialogu dosud, člen dozorčí rady 
Textilního zkušebního ústavu s.p. Brno dosud, Podíl na projektech KZPS, ATOK, SP ČR, Norských fondů. Rusky, německy, 
anglicky. Word, Excel, PwP atd. Ženatý, dvě děti, čtyři vnoučata. Záliby: sportovní střelba, golf, fotografie.

SCHÖN JAROSLAV

Ing. Jaroslav Schön je zakládajícím členem Společenstva kominíků ČR (SKČR). V roce 1996 byl zvolen do funkce viceprezi-
denta SKČR, v roce 2015 prezidentem SKČR. V této funkci působí doposud. V roce 2014 byl na návrh SKČR zvolen členem 
představenstva HKČR. Je členem Sekce kvality a Autorizační komise HKČR. V Sekci kvality zastává funkci místopředsedy 
a vedoucího pracovní skupiny 1. Je autorem Metodiky pro tvorbu a schvalování pravidel praxe, a Metodiky pro tvorbu pravidel 
pro oceňování kvality podnikání členů Autorizovaných společenstev začleněných v HKČR.

Jako zástupce HKČR ve Správní radě České agentury pro standardizaci se zásadně zasloužil o vznik bezplatného přístupu 
k technickým normám, jejichž dodržování je vyžadováno v právních předpisech – tzv. Sponzorovaný přístup k normám 
a v oblasti tvorby norem prosadil možnost vydávání komentářů k technickým normám za aktivní úzké spolupráce s profes-
ními spolky začleněnými v HKČR.

V připomínkování a tvorbě právních předpisů se významně podílel na připomínkování návrhu Zákona o znalcích, znaleckých 
kancelářích a znaleckých ústavech a aktivně se účastnil rekodifikace stavebního práva.



STÁREK VÁCLAV

Absolvent SOU Ondříčkova v Praze, následně rakouský Institut of Tourism and Management, Vysoká škola hotelnictví a lá-
zeňství a Vysoká škola finanční a správní – obor veřejná správa a finance. V roce 2006 se podílel na založení AHR ČR, kde 
působil jako generální sekretář, od roku 2010 je prezidentem této organizace. Je členem evropské konfederace HOTREC, 
zastupující hotelnictví a gastronomii v EU, viceprezidentem SOCR ČR. V HK řídil sekci vzdělávaní a je předsedou sektorové 
rady pro hotelnictví, gastronomii a cestovní ruch.

ŠAFAŘÍK-PŠTROSZ ALEXANDER

1981–1993 zastával v Československé obchodní a průmyslové komoře různé pozice až po generálního tajemníka a v době 
dělení státu předsedy Obchodní a průmyslové komory ČR. Následně byl do roku 1997 tajemníkem úřadu Hospodářské 
komory ČR.  V letech 1997–2009 byl předsedou Úřadu pro technickou normalizaci, metrologii a státní zkušebnictví. V letech 
2009–2011 byl poradcem předsedy představenstva ITC, a.s. Od roku 2012–dosud, je ředitelem Technického a zkušebního 
ústavu stavebního Praha, s.p., největší zkušebny stavebních výrobků a materiálů v ČR.

Od roku 2014 je členem Představenstva Hospodářské komory ČR za Asociaci Akreditovaných a Autorizovaných Organizací 
= zkušební, inspekční a certifikační orgány – aktuálně Profesní unie průmysl a doprava.

Je předsedou Sekce kvality HK ČR, předsedou Národního orgánu ČR pro usnadňování procedur mezinárodního obchodu při 
HK ČR a předsedou Národního mnohostranného fóra ČR pro elektronickou fakturaci při HK ČR – pověření MV ČR. (Je také 
zástupcem ČR za podnikatelský sektor v mnohostranném fóru pro elektronickou fakturaci Komise EU).

Je místopředsedou a členem předsednictva Rady kvality ČR (poradní orgán vlády) za HK ČR.

Je členem Autorizační komise HK ČR.

HK ČR zastupuje v poradních orgánech ÚNMZ, Českého institutu pro akreditaci a v komisích MPO s vazbou na EU.



ŽATEČKA PAVEL

Jmenuji se Pavel Žatečka, je mi 63 let. Pracoval jsem jak v montérkách, tak v prodeji, školil obchodní zástupce, pracoval 
v reklamní agentuře a v marketingu, než jsem v roce 2003 prošel konkurzem a založil Cech malířů, lakýrníků a tapetářů ČR. 
Od té doby pracuji ve vedení Cechu na pozici výkonného ředitele.

Mou snahou je zviditelnit řemeslo, obnovit úctu k řemeslníkům v montérkách a bojovat za férové podnikání. Součástí mé 
práce je také oblast školství, kde se snažíme o podporu a osvětu našeho oboru, aby nezanikla jeho výuka. Podílím se na ob-
nově účasti ČR v mezinárodní řemeslné soutěži EuroSkills a WordSkills. Podařilo se nám „malířství a lakýrnictví“ zařadit 
do řemeslné živnosti z volných živností a usilujeme o to samé pro obor „tapetářství“.

Dalším krokem je zavedení a uzákonění Mistrovských zkoušek jako dalšího stupně kvalifikace pro řemeslníky, na kterém 
se podílím od samého počátku. 

V současné době intenzivně spolupracujeme s řemeslnými cechy jak v ČR, tak i v zahraničí. Společně s ostatními cechy 
ve Střední Evropě se účastníme mezinárodních projektů týkající se našeho řemesla.

Od roku 2016 jsem členem představenstva HK ČR, kde se snažím o větší propojení Komory, řemesel a drobných živnostníků 
i jejich zviditelnění v médiích, což se snad i daří. Mám vizi o financování Komory a pravděpodobně s tím seznámím účastníky 
sněmu HK ČR.

Pokud mi čas a zdraví dovolí, tak mým zájmem je kolo, lyže, turistika a motorka „chopper“.



VOLBA ČLENŮ DOZORČÍ RADY – PŘEDSTAVENÍ KANDIDÁTŮ

BARTEČEK IVO

Ing. Ivo Barteček je vlastníkem živnostenského oprávnění již od roku 1992 a zároveň je jednatelem ve dvou společnostech 
s ručením omezeným. Aktivním členem OHK Karviná je od roku 2016. A v roce 2017 byl zvolen předsedou OHK Karviná. 
Zároveň je také členem představenstva Krajské hospodářské komory Moravskoslezského kraje. Za jeho působnosti jako 
statutárního zástupce OHK Karviná se podařilo navýšit členskou základnu o 100% a OHK Karviná, jako jedna z mála, pro-
vozuje dvě kanceláře (Karviná a Havířov). Aktivně se zasazuje o podnikatelský rozvoj Karvinska a Havířovska.

FINGER PAVEL

Jsem absolvent ČVUT, Fakulta strojní, obor Ekonomika a řízení. Titul MBA jsem získal na PIBS v roce 1999. Působil jsem 8 let 
v Energoprojektu, v oblasti projektů organizace výstavby jaderných elektráren a od roku 1992 pracoval 10 let v bankovnictví 
na různých pozicích, od finančního analytika až po ředitele odboru řízení úvěrového rizika a ředitele pro obsluhu malých 
a středních podniků.  Dále jsem byl v České bankovní asociaci ve funkci předsedy Komise pro společné projekty bank a také 
v představenstvech a dozorčích radách řady společností (Pivovar Radegast, Gramofonové závody Loděnice, Premiéra TV 
aj.).  V akciové společnosti CRIF-Czech Credit Bureau jsem v roli místopředsedy představenstva odpovědný za vývoj a prodej 
obchodních informací o firmách a další projekty souvisejícími s informacemi z oblasti podnikání. V současnosti také působím 
na Hospodářské komoře hlavního města Prahy jako místopředseda pro podnikání malých a středních firem.

HAMROZI BOHUSLAV

Od roku 1976, tj. po dokončení SŠ stavebního směru, se pohybuje ve stavební praxi, konkrétně v oblastech vytápění a in-
stalací vody a plynu. V rámci OSP F-M se podílel na řadě zajímavých zakázek,  např. výstavbě celulózky v Paskově nebo 
sportovní víceúčelové haly ve Frýdku-Místku. Za svou dosavadní praxi připravil přes 100 odborníků v oblasti TZB (technická 
zařízení budov), z nichž někteří jsou dnes významnými podnikateli v této oblasti.

Bohuslav Hamrozi není činný pouze na poli podnikatelském.  Jeho aktivní činnost v HK ČR začala v roce 1996 členstvím 
v AMF ČR, kde byl 7 let viceprezidentem. Nemalá část jeho aktivit směřuje k odbornému vzdělávání a reprezentaci profesních 
společenstev doma i v zahraničí. Účastnil se projektu „Mistrovské zkoušky“, po ukončení byl zvolen do čela Gremia mistrů 
a je držitelem mistrovského listu v oblasti TZB. Již 11 let je prezidentem autorizovaného společenstva CTI ČR, na XXIX. sněmu 
HK ČR byl zvolen jako člen dozorčí rady.



Spolupracoval na tvorbě Národní soustavy povolání a Národní soustavy kvalifikací, a to prostřednictvím Sektorových rad pro 
stavebnictví, Sektorové rady pro řemesla a umělecká řemesla. Provádí dohled a garanci nad vzděláváním, navrhuje učební 
osnovy v oboru a zajišťuje tvorbu nových učebních dokumentů.

HOLEMÝ STANISLAV

Absolvent VUT Brno, doktorát na univerzitě Stankin Moskva.

Soukromně podniká od roku 1991. Dnes vlastní a vede holding Best s hlavním předmětem podnikání výroba a dodávky 
technologií broušení a produktů broušení, zejména pro průmyslovou výrobu s exportním potenciálem 70 % z celkové pro-
dukce do 20 zemí EU a světa.

Jeho další výraznou aktivitou je činnost v Hospodářské komoře ČR hned od jejího počátku.

Od roku 1993 je trvale předsedou OHK Vyškov a předsedou Dozorčí rady HK ČR, kde se podílí na výstavbě a formování 
organizační struktury HK ČR a její posílení pozice ve prospěch podnikatelského stavu.

Od nového krajského uspořádání ČR působí jako místopředseda Krajské hospodářské komory Jihomoravského kraje.

Působí v různých komisích a agenturách, souvisejících svojí činností s podnikatelským prostřením (např. tripartita, lidské 
zdroje apod).

Je autorem a spoluautorem patentových řešení, odborných článků.

Svým naturelem je realistický optimista.

HOMOLA VLADIMÍR

Ing. Vladimír Homola v roce 1995 nastoupil do ČSAD České Budějovice a.s. jako vedoucí autobusové dopravy. Následně 
byl jmenován do pozice ředitele dopravního závodu, obchodního ředitele a.s. a v roce 2010 byl jmenován místopředsedou 
představenstva a generálním ředitelem. Firma se v roce 2003 transformovala do ČSAD AUTOBUSY České Budějovice a.s., 
která je známá pod obchodní značkou BUSEM. V současné době zaměstnává, včetně sezónních pracovníků, 510 zaměst-
nanců.  Dále působí v následujících pozicích, předseda rady oblasti JHK Písek, místopředseda představenstva JHK, člen DR 
společnosti RERA a.s., člen představenstva Svazu dopravy České republiky. Aktivně se zabývá sportem v různých podobách, 
zejména pak paddleboardingem, kde je zakladatelem klubu v Písku. „Sedavé zaměstnání totiž nejen aktivuje mnoho civili-
začních chorob a obezitu, ale zabijí zdravý rozum,“ říká Vladimír Homola.



KARPÍŠEK PAVEL

Hned po roce 1990 začínal jako živnostník, později se začal věnovat především realitám. Podílel se na realizaci několika 
developerských projektů. Následně podnikatelskou činnost přerušil při výkonu veřejných funkcí. V současné době je spoluma-
jitelem společností zabývajících se realitní činností a specializovaných truhlářských prací při revitalizacích a rekonstrukcích 
historických převážně památkově chráněných objektech.

KODĚRA MILOŠ

Miloš Koděra odpovídá ve společnosti O2 Czech Republic a.s. za regulační záležitosti a vztahy se státní správou, zejména 
s Českým telekomunikačním úřadem, Ministerstvem průmyslu a obchodu a dalšími orgány státní správy i profesními sdru-
ženími. V rámci své činnosti má za sebou mnoho úspěšných projektů vzešlých z jednání mezi sektorem a veřejnou správou.

Dlouhodobě působí ve vedení třech významných telekomunikačních asociací: Česká asociace elektronických komunikací 
(člen představenstva a místopředseda), ICT Unie (člen představenstva a místopředseda) a Asociace provozovatelů mobilních 
sítí (člen představenstva), kde hájí zájmy sektoru při vyjednáváních se státní správou a dalšími subjekty.

Jeho znalosti a zkušenosti jsou v širokém spektru oborů ekonomie, strategie, management, právo a legislativa, telekomu-
nikační technologie a sítě.

V rámci HK ČR je aktivním členem dozorčí rady. V případě obhájení kandidatury je připraven uplatnit své dosavadní zkuše-
nosti, vysokou míru osobní zodpovědnosti a velký smysl pro detail při řešení všech záležitostí spadajících do odpovědnosti 
dozorčí rady HK ČR.

KOPRIVŇANSKÝ JOZEF

Jozef Koprivňanský po absolvování Vysoké vojenské velitelsko-technické školy v Martině pracoval 19 let v Armádě České 
republiky ve vedoucích funkcích. Je zakladatelem a současně i jednatelem společnosti Stafi finalizace staveb s.r.o., která 
se primárně zabývá zateplováním budov. V období 2017–2020 byl předsedou dozorčí rady Krajské hospodářské komory 
Pardubického kraje (KHK Pk) a členem představenstva HK ČR. V červnu 2020 byl zvolen předsedou představenstva KHK 
Pk, v červenci pak členem dozorčí rady HK ČR. Mezi jeho hlavní cíle patří větší zapojení KHK při novelizaci a tvorbě zákonů 
se zaměřením na logickou změnu zákona o zadávání veřejných zakázek.



MATĚJÍČEK JAN

Začal jsem podnikat v roce 1999 v oboru výroby dřevoobráběcích strojů. V posledních 10 letech provozuji firmu na výrobu 
dřevěných desek a trámů s povrchem ze starého dřeva o počtu 11 zaměstnanců. V dozorčí radě HK ČR jsem měl čest 
působit již 2 volební období a v představenstva HK ČR jedno volební období. Jsem členem Krajské hospodářské komory 
Královéhradeckého kraje.

REJZEK JAKUB

Bc. Jakub Rejzek, MBA, LL.M je prezident Výboru nezávislého ICT průmyslu z.s. a konzultant v oblasti telekomunikací a ky-
bernetické bezpečnosti.

Roku 2020 byl zvolen zastupitelem Středočeského kraje, kde zastává funkci místopředsedy Komise pro digitalizaci a chytrý 
kraj. Má na starosti rozvoj ICT infrastruktury a kybernetickou bezpečnost nemocnic SČK.



VOLBA ČLENŮ SMÍRČÍ KOMISE – PŘEDSTAVENÍ KANDIDÁTŮ

BAŠÍK PETR

V hospodářské komoře pracuji jako předseda rady oblasti a člen představenstva Jihočeské hospodářské komory. Od roku 
2002 jsem členem Smírčí komise HK ČR a od roku 2005 jejím předsedou. V rámci smírčí komise jsem se podílel na rozší-
ření její činnosti směrem k řešení sporů mezi členy a orgány HK. Důležitým prvkem naší práce je vytváření jasných pravidel 
a nestranného prostředí pro řešení sporů. Zkušenosti získané z probíhajících sporů se snažíme přenášet do běžné praktické 
pomoci orgánům a složkám HK jako prevenci sporů příštích.

BLAŽEK FRANTIŠEK

Kandidát je dlouholetým členem představenstva Hospodářské komory hl. m. Prahy, aktuálně již několikáté volební období 
jejím místopředsedou. Nemalou měrou se podílí také na chodu Hospodářské komory ČR jako dlouholetý člen Smírčí komise. 
Zásadní měrou přispěl k reorganizaci a slučování jednotlivých OHK na území Kraje Praha, v této aktivitě je i nadále aktivní.

DOHNAL JAKUB

Olomoucký advokát, člen představenstva Okresní hospodářské komory Olomouc. Zakládající společník skupiny ARROWS 
(arws.cz). Ta působí jak v ČR (primárně Praha, Hradec Králové, Olomouc), tak Evropě a dalších zahraničních destinacích. 
V roce 2009 např. získal ocenění v kategorii Talent roku v Právníkovi roku jako nejmladší účastník vůbec. Samotná ARROWS 
advokátní kancelář získala ocenění např. Právnická firma roku – Velmi doporučovaná regionální kancelář 2015, 2016, 
2018 a 2019.



DOSTÁL JIŘÍ

Jiří Dostál vystudoval Fakultu právnickou ZČU, následně již v rámci pracovního procesu Provozně ekonomickou fakultu ČZU 
a Pedagogickou fakultu UJEP. V roce 2010 složil advokátní zkoušky a od té doby vykonává advokátní praxi. Jeho advokátní 
kancelář má sídlo v Chomutově a pobočku v Praze. V rámci své praxe se zaměřuje zejména na obchodní právo včetně sporné 
agendy. Od roku 2017 je členem Okresní hospodářské komory v Chomutově a od roku 2019 jejím předsedou.

HUNTOVÁ HANA

Jako výkonná ředitelka SIMAR řeším etické otázky a spory v oblasti výzkumného oboru. Jsem národním reprezentantem 
mezinárodní asociace výzkumníků ESOMAR, která je připomínkovým místem pro řešení sporů na místním trhu. Spolupracuji 
také při řešení mezinárodních konfliktů. V roce 2019 jsem úspěšně absolvovala dva navazující akreditované kurzy pro me-
diátory. Věřím, že je užitečné, když si obě strany naslouchají a projeví dobrou vůli. Jsem přesvědčená, že lze hledat a najít 
řešení sporu přijatelné pro obě strany.

V minulém tříletém volebním období byla činnost Smírčí komise HK do jisté míry ovlivněna opatřeními v souvislosti s covi-
dovou pandemií. I přesto vidím oblasti, kterou se tato komise zabývá, velký prostor pro takové změny, které by napomohly 
vhodněji naplňovat její skutečné poslání. Obecně řečeno, smírčí komise při obchodní komoře obvykle slouží jako mediátor, 
který pomáhá stranám řešit spory bez nutnosti formálního soudního řízení. Úkolem komise je usnadnit komunikaci mezi 
stranami, najít společnou řeč a dosáhnout oboustranně přijatelné dohody, poskytuje nákladově efektivní a včasné alterna-
tivy k soudnímu řízení nebo jiným formálním procesům řešení sporů. Předpokládám, že k tomu účelu byla i zřízena a ráda 
bych se pokusila zaměřit činnost Smírčí komise HK směrem, kterým by prospívala dobrému jménu podnikatelů sdružených 
v Hospodářské komoře.

FIANOVÁ JANÍKOVÁ MARIE

Marie Fianová je tajemnicí Asociace komerčních televizí (AKTV) a předsedkyní Sekce kreativního a kulturního průmyslu 
HK ČR. V rámci AKTV reprezentuje své zakládající členy, televizní skupiny Nova, Prima a Óčko, stará se o chod asociace, její 
strategii a zejména dva hlavní pilíře činnosti – podporu TV jako reklamního mediatypu, a také legislativní oblast spojenou 
s oblastí televizního vysílání.

Původní profesí je PR manažer, před příchodem do AKTV působila jako vedoucí PR oddělení televize Prima, manažerka 
korporátní komunikace TV Nova nebo tisková mluvčí Českých Radokomunikací v době první televizní digitalizace.



KOCMAN ROSTISLAV

V roce 2021 byl Rostislav Kocman zvolen za předsedu České asociace elektronických komunikací. Ta se již od roku 1998 
zasazuje o rozvoj moderní komunikační infrastruktury, a především za zlepšování a rozvoj podmínek pro podnikání v sektoru 
elektronických komunikací a digitální ekonomiky. V rámci Hospodářské komory je Rostislav Kocman dlouholetým členem 
odborné sekce IT a telekomunikací.

V jeho roli je klíčové vytváření odborných stanovisek a připomínkování relevantní legislativy, facilitace a vyjednávání kom-
promisních pozic s regulátory a státní správou a účast na legislativním procesu. Díky schopnosti hledat kompromisy a spo-
lečná stanoviska, což tvoří prakticky každodenní náplň jeho práce, by rád uplatnil tyto zkušenosti v rámci Smírčí komise 
Hospodářské komory.

Při hledání řešení sporů mezi jinak tvrdě si konkurujícími společnostmi, které ale mají společný zájem o rozvoj tržního 
a férově konkurenčního prostředí, stejně jako při sporech komerčních firem s institucemi, regulátory či účastníky legislativ-
ního procesu, vyznává filozofie, že vždy je možné najít řešení, které je výhodné pro všechny strany sporu, respektuje férové 
hodnoty a že dlouhodobý cíl je vždy přínosnější než krátkodobý zisk jedné strany.

Rostislav Kocman má dlouholeté zkušenosti s vyjednáváním napříč odbornými a oborovými asociacemi či svazy, s institu-
cemi, regulátory, aktivně se účastní vyjednávání při přípravě legislativy. Kromě zkušeností z telekomunikací a informačních 
technologií má také znalosti ekonomie, práva a komunikace.

SEKYRA PAVEL

Žiji v Českých Budějovicích, je mi 53 let, jsem ženatý a mám dvě dospělé dcery.

Po dokončení studií jsem pracoval pro společnost Sfinx v Českých Budějovicích. Od roku 2003 působím ve firmě TranSoft 
a. s., nejprve na pozici obchodního ředitele, od roku 2006 ve funkci člena představenstva. 

Společnost TranSoft a.s. si získala za svou více jak třicetiletou tradici významné postavení v oboru IT nejen v Čechách, ale 
i v Evropě. Firma poskytuje outsourcing a správu ICT systémů, je významným vývojáře a dodavatelem SW aplikací pro státní 
správu, zejména pro Celní správu a Generální ředitelství cel.

V rámci Jihočeské hospodářské komory jsem již šesté volební období členem Rady oblasti České Budějovice, v současné 
době jejím předsedou. Dále působím čtvrté volební období jako člen Představenstva nebo Dozorčí rady Jihočeské 
hospodářské komory.

Rád bych tímto nabídl své zkušenosti a podílel se na rozvoji Hospodářské komory ČR z pozice člena její smírčí komise.



SOUKUP LIBOR

Člen rady Cechu kamnářů ČR, od března 2020 zvolen do funkce Prezidenta cechu. Kamnářskou profesi vykonává aktivně 
od roku 2014, je jednatelem kamnářské firmy, zároveň se věnuje i pedagogické činnosti v tomto oboru. V minulosti pra-
coval např. jako technik, středoškolský pedagog nebo jako manager ve veřejnoprávní mediální instituci. Má středoškolské 
technické a humanitní vysokoškolské vzdělání, je vyučen v oboru kamnář. Ve Smírčí komisi HK ČR pracuje od roku 2020.

VAVERKA KAREL

V Hospodářské komoře jsem pracoval na pozicích předseda OHK, předseda KHK, člen Představenstva HK ČR. Předsedou 
Smírčí komise HK ČR jsem byl jedno volební období před rokem 2000. Členem Smírčí komise HK ČR jsem také v současné 
době.


